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FJERRITSLEV GYMNASIUM
Faglighed - Fellesskab - Beredygtig fremtid

Bestyrelsesmode den 2. oktober 2023
kl. 15.15-L8.00 p6 Fjerritslev Gymnasium, lokale 1.35

Tilstede:

Mogens Christen Gade, formand, Martha Holme, nestfurmand, Ole Stavad, regionsrddet, Pernille Hovaldt,
skoleleder, Svend Age Nielsen, de frie skoler, Martin Eigenbroth, lokalt erhvervs- ogforeningsliv, Christina
Cesarsen, medarbejderrepr@sentant, Jan Johansen, medarbejderrepresentant, Anneline Bech Purker og
Caroline Juhl Hendriksen elevrepresentanter.
Fra ledelsen og administrationen: Mikkjal N. Helmsdal, rektor, Anders Krogh, vicerektor, Lene Mogensen
C hr i s t e ns en, uddanne I s e s le d er, P et er P e d er s en, skonomi s e lq e t er.
Afbud: Trond Beldo Klausen, Aalborg Universitet

1 Godkendelse af dagsorden. (Bilag 1: Dagsorden)

Dagsordenen blev godkendt.

2 Bestyrelsens arbejde
2.1 Meddelelser fra formanden.

Formanden meddelte, at der arbejdes med politisk pivirkning for bevarelse af det midlertidige
udkantstilhg, der ikke er viderefsrt i finanslovsforslaget for 2024.
Domea er i skonomiske vanskeligheder, efter at man har opfort 96 boliger i Bronderslev Kommune og
kun har formiet at udleje en mindre del af dem. Den lokale afcleling i Jammerbugt, som stir for
byggeriet og driften af College, risikerer at blive bersrt. Der arbejdes pA at skaffe penge. Kommunen kan
i verste fald komme til at skulle udbetale garantisum.

2.2 Ordinere bestyrelsesmoder 2023: 7L. december.
Forslag til bestyrelsesmoder 2024:78- marts, 3. juni, 23. september og 9. december.

De foresliede datoer godkendes.

2.3 Ferieplanfor 2024-2025: (Bilag 2: Udkast til ferieplan)
Den foresliede plan folger Jammerbugt Kommunes folkeskole-ferieplan, som busksreplanerne er

indrettet eft er. Bestyrelsen godkender planen.

2.4 Godkendelse af udbud af studieretninger og fagpakker for skoleiret2023-2024: (Bilag 3: lndstilling til
udbud af studieretninger og fagpakker i skoleiret 2024-2025.)

I det udsendte forslag fastholdes de nuverende 9 STX-studieretninger og 2 HF-fagpakker. Der er ikke
kommet bemrrkninger fra elever eller personale i lsbet af horingsperioden.
Bestyrelsen droftede om antallet afstudieretninger pi STX stadig er passende i forhold til de

okonomiske vilkar. Der er ifolge rektor ikke meget sparet ved at skere i udbuddet. En nedskering vil
derimod have en klar negativ effekt pi FG's evne at tiltrekke elever. Det er fortsat bestyrelsens strategi,
at der udbydes en bred vifte afstudieretninger.
Udbuddet godkendes.

2.5 Kapacitetsfastsettelse2024-2025. (Bilag 4: Beregningsteknisk kapacitet fra UVM)

Den beregningstekniske kapacitet, som gymnasiet har modtaget fra UVM lyder pA 75 STX- og 28 HF-
elever.
Det anses for realistisk at ansogertallet holder sig indenfor de rammer. HF-tallet kan erfaringsmrssigt

Skovbrynet 9

9690 Fjerritslev
95 50 51 00

fg@fjerritslev-gym.dk



^e
FJERRITSLEV GYMNASIUM
Faglighed - Fellesskab - Beredygtig fremtid

variere meget, men ved overskud af ansogere, vil regionen kunne oge kapaciteten. Der indsendes onske
om en opjustering til 36 HF-ansogere da man snsker at kunne garantere college-ansogere en plads tidligt
i ansogningsforlobet.

3 Okonomi
3.1 RegnskabsopfOlgning for 1. halvir 2023 (Bilag 5 og bilag 5a: halvirsregnskab, 1.-2. kvartal 2023, samt

kommentarer til dette.)
Fsrste halvir: Regnskabet modsvarer budgettet med ubetydelige afvigelser. Samlet ses et positivt resultat
pA 569.000 kr. (mod forventet 546.000).

3.2 Budget tor 2024 og forventninger til 2024-2030 (Bilag 5 og 6a: Budget 2023 og2O24 med overslag

2024-2030, samt bemarkninger til dette.)
Det forventede slutresultatfor 2023 er et underskud pi ca. 1.2 mio. k.
Budgettet for 2024 balancerer med lille overskud pA 167.000. Baggrunden for dette er bl.a. de

personalemessige besparelser bestyrelsen bad ledelsen om at gennemfore pi sidste mode.

Der er taget udgangspunkt i finanslovsforslaget + 500.000 i udkantstilskud som forhibentlig viderefsres
Der findes endnu ingen overenskomstfor2024, si lonstigninger er estimeret pi baggrund afen PL-
fremskrivningpi 4,4 %o for 2024.
Der regnes med 0,45Yo i tilleg fra I .l .2024 pga. afskaffelse af st. bededag.

Fra62 6r gives fremover automatisk seniorbonustilleg.
Vedr. bygningsdrift er kr. 145.000 afsat lobende vedligehold. Desuden 170.000 tilgresslining,
snerydning og pedelmedhjelp. Vedligeholdelsesplanen er igen aktiveret med et belsb svarende til det

ventede udkantstilskud (kr. 500.000).
Av rige dri ft sbespare I ser fra sparekatal og et 2023 v i derefsres i 2024.

Bestyrelsen godkender det forelobige budget, og vurderer situationen igen pi neste msde

3.3 lnvesteringsrammer for statslige selvejende institutioner (Orienteringspunkt)

I lighed med tidligere, fastholder bestyrelsen en indberetning af en ramme pi kr. 500.000.

4 EIev- og personalesituationen

4.1 Aktuel elevbestand (bilag 7: Elevbestand pr. 01-09-2023)) oe orientering om personalesituationen

Der gik i alt 3 16 elever pi skolen pr. 3 1/8. (12 fr,ne end juni 2023)

Personalesituationen: 2 opsigelser er modtaget inden for den seneste uge fra collegepedagog og
regnskabsmedarbej der. Sti llingerne er opslAet.

Bestyrelsen drsftede collegeprdagogens rolle og vigtigheden af at have en samlende person med
overblik og overskud til arbejdet med collegeelevemes fellesskab og trivsel.

5 Aktiviteter of initiativer
5.1 Skolestarl2023: Modtagelse af f. irgang, foraldreaften, matematik-dag. (Orienteringspunkt)

Modtagelsen af nye elever foregik med musik, flag og godt humor. HHX-eleverne startede en dag

tidligere end de ovrige, hvilket de nye HHX-elever har udtrykt rrgrelse over.

Matematikdagen er fortsat en succes. Matematik og beslregtede fag samarbejder om en god aktivitetsdag
for de nye elever.

5.2 Status: esport, Explorer, Musical og GrOnt Rid (Orienteringspunkt)
Esport-treningen er indledt med 2 hold (2x5). Ud over de 10 96r der elever pi skolen, som spiller pi
andre hojt rangerende hold blandt de bedste i landet, og som er med til at prege miljoet i positiv retning.
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Explorer/outdoor er pi vej til at blive genstartet med en ny lrrer. En mountainbiketur i lokalomr6det er

udbudt til kommende weekend.

Grsnt Rid fastholder aktiviteterne fra sidste skolear - herunder arbejdet med byner skov. Der indledes

snart en kampagne for at fE nye medlemmer.

En musical-skrivegruppe er ved at legge sidste hind pi et manuskript. 40 elever har meldt sig til at vere
med i arets musical.

6 lndsatsomrider 2023-2O24: Rekruttering, trivsel og digital dannelse.

5.0 Digital Dannelse (presentation ved Karsten Jensen og Henrik Christensen)

(Punktet blev flyttet til fOrst pd dagsordenen)

Arbejdsgruppen fortalte om planerne for opkvalificering af elevernes digitale dannelse og kompetencer.
Milet er digital myndiggorelse.
I praksis har man indledt eksperimenter med telefonindsamling i klasserne. Det er forlsbet positivt indtil
videre, og eleverne accepterer det. Gruppen onsker, at bestyrelsen tager stilling til en endring afstudie
og ordensreglerne, som indeberer obligatorisk mobilindsamling.
Bestyrelsen drsftede dette, og der var overvejende opbakning til forslaget. Det bor fsrst behandles internt
p6 skolen inden bestyrelsen senere treffer sin endelige beslutning om en evt. endring afstudie- og
ordensreglerne. Det vil indgi i en mere gennemgribende ajourforing af studie- og ordensreglerne.

5.1 Trivsel

En gruppe bestiende af 3 larere arbejder med faglig trivsel, bevidsthed om elevinvolverende
arbejdsformer, social trivsel og frllesskab pi skolen. Undervisernes trivsel anses som en vigtig
forudsetning for at man kan opni afsmittende effekt p6 elevemes trivsel og omvendt. Der er tale om en

vekselvirkning.
Medarbejdertrivsel i lyset af foringsrunder tages op i efteriret med baggrund i en aktuel
organisationspsykologisk analyse, der peger pi behovet for, at der ogsi arbejdes med de tilbageverende
og deres reaktion efter ffring af kolleger.

6.2 Rekrutteringsindsats, efterskolesamarbejde og markedsforing af college (Orienteringspunkt)

Der er efterhinden etableret en besogstradition med en mindre gruppe efterskoler. Det kan v&re sv&rt at

treffe aftaler med en mange af efterskolerne, men der arbejdes videre med sagen og der er modtaget
invitationer til de fsrste uddannelseseftermiddage i den kommende sueson. Tidligere elever fra de

forskellige efterskoler tages med.

Martin Eigenbroth har deltaget i et indledende mode om markedsforing overfor elever i periferien af
gymnasiets opland. Modet folges op af et nyt mode i nrrmeste fremtid hvor der arbejdes videre med
ideer om milrettet annoncering.

7 Hevelse af loftet for elevbetaling i forbindelse med studieturen for afgangselever
Sogsfremstilling:
Fra lererside beder man bestyrelsen drOfte muligheden for en hevelse af loftet for elevbetaling i

forbindelse med afgangselevernes studierejser. Af skolens nuvarende vejledning om studierejser og
fl erdagseksku rsioner fremgir det, at:

"Bestyrelsen hor fostsat et moksimumbeldb for elevernes egenbetaling (til studierejser og ekskursioner pd

kr. 5.000 i olt for hele skoleforlgbet. Beldbet fordeles som udgangspunkt med kr. 900 til j-doges-

ekskursionen i 29 og kr. 4.700 til studierejsen i 39.

Bel0bet dakker rejse, ophold incl. morgenmod, somt entreer o.1., der indgdr i progrommet."
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BelObet er de senere ir blevet delvist udhulet af en generel prisstigning pi rejser og logi i forlangelse af

Corona, og si igen af inflationeni2022-2023.

Ledelsen foresl6r, at bestyrelsen traffer en beslutning om enten at stadfaste nuverende belobsgrense

eller heve belObsgrensen. Ledelsen foreslSr ligeledes, at bestyrelsen tager stilling til, om den

belObsgrense, der vedtages, fremadrettet skal indekseres i forhold til de generelle pris- og l0nstigninger

Bestyrelsen drsftede belobsgransen for elevernes udgifter til studieture.
Bestyrelsen er overvejende positiv overfor at belobet skal kunne dakke udgifterne og fastsetter belsbet til
6.500 i alt for hele skoleforlobet, belobet fastsattes i2023-niveau. Bestyrelsen besluttede desuden, at belobet
fremover reguleres i forhold til pris- og lonudvikling (i hele 100 kr.).

Orientering
7.0.L Elever

Elevridet har nu reprasentanter fra alle lg klasser. De to samfundsfags-klasser pi 2. og 3. irgang
samt HHX-klasserne har ikke kunnet stille med elevridsreprasentation. Larerne der arbejder med

elevdemokrati, forsoger at pivirke eleverne i retning af, at alle klasser skal vere reprasenteret.
7.0.2 Personale

Intet.
8 Eventuelt
Der er kommet tilbud om deltagelse i en bestyrelseskonference med mulighed for at sende to representanter
Tilmeldingsfristen er den 5.10. Jan Johansen deltager. Andre interesserede opfordres til at kontakte rektor.

Martin Eigenbroth informerede om "Ellipsen" der er et nyt tiltag i derritslev hvor milet er opforelse af et

udsigtstirn pA 40 meter. Gymnasiet inviteres til samarbejdsmode senere.
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